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Slovo starosty

Co se podařilo

Milí sousedé,
kdysi se vysílaly v  rádiu úžasné 

fejetony slovenského komika Júlia 
Satinského, které začínaly slovy „šlak 
ma ide trafiť“. Občas si na ta jeho slo-
va vzpomenu.  Naskočí mi vždycky, 
když se nad něčím rozčílím a  říkám 
si: „že to snad není možné“. Znáte 
to jistě taky. Tak například když mi 
někdo v  pátek odpoledne zavolá: „ 
Našli jsme tady nějakého pejska, ne-
víme čí je, ale vezeme vám ho domů 
a něco s ním udělejte.“ Nebo když je 
už po několikáté otevřena nádoba na 

Jiří Písař,
starosta obce Vrbovec

ZPRAV      DAJ

obnošené oblečení, zámek vypáče-
ný a šatstvo poházené kolem. Tiše si 
zanadávám, ale vše nastrkám do té 
plechové bedny zpět a petlici zadrá-
tuji, aby tam nikdo nemohl a zároveň 
aby tam mohl zase zaměstnanec, 
co to všechno vyváží. Když už je to 
potřetí, tak se zdravě naštvu a  bez 
ohledu na toho zaměstnance tam 
pověsím bytelný zámek a  na firmu 
pošlu vzkaz, že klíče jsou na úřadě. 
No a pak mě málem „šlak ide trafiť“, 
když takto v  osm večer jedu kolem 
a  u  té včera zamknuté bedny sto-
jí auto se zhasnutými světly. Dveře 
jsou otevřené, vevnitř je vlezený ně-
jaký chlap a přehrabuje se tam jako 
ve výprodeji. To už jsem fakt nevydr-
žel, zastavil tam svoje auto i s rozsví-
cenými dálkovými světly a  s  řevem 
tygra jsem vlítl na toho nenechavce 
s tím, „že si na něj posvítím, že nám 
tady nikdo nebude dělat ve vesni-
ci bordel“. Můj křik uslyšel soused 
z blízkého domu. Vyběhl, protože asi 
si myslel, že je tam nejméně pokus 

o přepadení anebo i vraždu, oblečen 
jen nalehko, ale ozbrojen telefonem.  
A to už jsme na floutka byli dva. Ten 
jen koukal a blábolil něco, že jede jen 
kolem a že teda se diví, co po něm 
chceme, že tady vlastně ani není. 
V  autě za volantem na něj čekala 
řidička a koukala taky. Asi jsme byli 
první lidi, kteří je při tom jejich „na-
kupování“ nějak vyrušili. Při návrhu, 
že když jsou tak liliově čistí, tak za-
voláme polici, aby vyšetřila, kdo tu 
bednu vypáčil, skočil „nákupčí“ do 
auta a odjeli. Policie nakonec přijela, 
my jim předali číslo poznávací znač-
ky a doufáme, že si na ně ruka záko-
na dosáhne, prý je takto poničených 
nádob na Znojemsku více. 

A  proč to celé píšu? Abych vás 
trochu pobavil. Na konec roku se 
hodí spíše veselé historky, než ty 
smutné. Tak vám přeji, aby takových 
situací, kdy „šlak vás ide trafiť“, bylo 
co nejméně, a když už, tak aby kon-
čily úsměvem. Hezké vánoční svátky 
a šťastné vykročení do nového roku.

Rozpočet na rok 2023
Zastupitelé na posledním pro-

sincovém zasedání schválili roz-
počet na následující rok 2023.

Na straně příjmů očekáváme 
částku 31.238.700,- Kč, na stra-
ně výdajů 37.745.100,- Kč. Jelikož 
jsou výdaje vyšší, než příjmy, tak 
si je dofinancujeme z vlastních pe-
něz ve výši 6.506.400,- Kč. V  plá-
nu máme pokračovat ve výstavbě 
a  rekonstrukci chodníku směrem 

na Hnízdo. Nemalé investice pů-
jdou také do naší základní školy. 
Bude se provádět první fáze opra-
vy elektroinstalace a  nachystat 
se musíme také na rekonstrukci 
kotelny, která je rovněž na hranici 
životnosti. V budově mateřské ško-
ly provedeme zateplení půdního 
prostoru a  stejná tepelná izolace 
bude i  v  budově obecního úřadu. 
Obyvatelé bytovek budou mít nové 

osvětlení, včetně sloupů, doplněné 
o  tři nová světla. Pro děti v  lokali-
tě Severozápad dobudujeme dru-
hou část herních prvků, aby hřiště 
bylo kompletní. Pokud vše bude 
podle plánu, tak pro Společenské 
centrum by měl být v následujícím 
roce zpracován projekt pro územ-
ní řízení. Plánů a elánu je dost, tak 
doufáme, že všechny je stihneme 
zrealizovat. 

Nové zastupitelstvo
V  podzimních komunálních 

volbách do zastupitelstev obcí 
jsme ve Vrbovci a  Hnízdě opět 
volili 15 zastupitelů.

Část zastupitelů z  minulých 
období pokračuje v  práci pro obec 
i  nadále, jedna třetina jsou nové 
tváře. Na ustavující schůzi byli 
jednotliví zastupitelé zvoleni tak-
to: Starostou obce zůstává Jiří Pí-
sař, místostarostou byl zvolen Ing. 
Petr Čech. Radními, kromě staros-
ty a místostarosty, kteří jsou členy 

rady obce ze zákona, byli zvoleni 
Bc. Pavel Kochan, Mgr. Vojtěch Bar-
cal a  Pavel Lysák. Finanční výbor 
bude pracovat ve složení Jana Svo-
bodová, jako předsedkyně, Robert 
Čech a  Jiří Pastyřík, jako členové. 
Kontrolní výbor povede Ing. Stani-
slav Bajgl a členové jsou Ing. Radek 
Šnajder a Michal Velocha. Výbor pro 
kulturu povede Eva Pokorná a členy 
jsou Bc. David Kubík, Zdeněk Záboj-
ník a Radek Auer. V tomto složení by 
měli pracovat po dobu čtyř let.

Terénní úpravy 
v obci

Během listopadu proběhly 
částečné terénní úpravy v  obci 
v  lokalitě Severozápad a  u  nové 
kaple sv. Bartoloměje na začát-
ku vinohradů.

 Na jaře budeme pokračovat 
v  těchto pracích opět kolem nové 
třešňové aleje, kde obnovujeme 
polní cestu a kolem ní vysazujeme 
ovocné stromy za naše narozené 
děti. 

autor článků: Jiří Písař
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Co se podařilo ZPRAV      DAJ

autor článků a fotografi í: Jiří Písař

Cena vodného a stočného pro rok 2023
Zastupitelstvo obce schválilo 

navýšení ceny stočného z 38,- Kč 
na 45,- Kč bez DPH. 

I  přes to, že jsme navýšili cenu 
o 10,- Kč jsme stále pod reálnými ná-
klady na stočné. Ve skutečnosti nás 
vyčistění jednoho kubického metru 
odpadní vody vychází na 55,97 Kč. Do 
ceny se promítají už zvýšené letošní 

provozní náklady na energii a na likvi-
daci kalu. V  ceně není stále počítán 
fond rezerv na opravy, který zatím 
hradíme z obecního rozpočtu. Počí-
tejme tedy s  tím, že tato cena není 
jistě konečná a bude se v následují-
cích letech navyšovat. Jelikož jsme 
si vědomi toho, že se na nás všech-
ny valí zdražení energií a  služeb ze 

všech stran, tak dobrou zprávou pro 
vás je to, že cena vodného pro rok 
2023 zůstává prozatím na stávajících 
35,- Kč bez DPH. Celková cena za 
vodné a stočné bude od nového roku 
za 88,- Kč včetně DPH / 1 cbm.

Stavební ruch na Novém rybníku
Začátkem října se na našem 

rybníku započala ohromná pře-
stavba. Agentura ochrany příro-
dy, která je zadavatel a  zároveň 
správce daného území, připravo-
vala tento projekt několik let. 

Nyní se už pokácely dřeviny ros-
toucí na hrázi a  v  její blízkosti. Hráz 
se kompletně přebuduje a bude nižší 
o přibližně dva metry. Dno rybníka se 
na několika místech odbahní a  na-
opak nově přibydou některé malé 
vyvýšeniny a  z  pokácených stromů 
budou v rybníku i takzvané plazníky. 
Přestavba by měla končit v říjnu ná-
sledujícího roku a výsledkem by měl 

být spíše mokřad nebo slepé rameno 
řeky, které nabízí přirozenější pod-
mínky pro život obojživelníků, plazů, 
vodních ptáků a různých druhů hmy-
zu, kterými se tato lokalita jen hemží. 
Na vše dohlíží spousta odborníků ze 
všech možných odvětví, převážně 
ochrany přírody. Vymínili si například 
to, že v  době páření obojživelníků 
a ptáků bude stavební ruch utlume-
ný, aby celý tento proces nenaru-
šoval. Vrbovecký rybník je Evropsky 
významná lokalita zařazená do se-
znamu Natura 2000. Někteří z  vás 
se mě ptají, zdali se vrátí do tohoto 
rybníka také ryby, tak vás zklamu, 

nevrátí. Jedinou rybou, nad kterou 
ochránci uvažují, by snad mohl být 
lín obecný, ale to se ještě uvidí, zdali 
vůbec. Takže na ryby tady chodit ne-
budeme, zato můžeme chodit pozo-
rovat život kolem vody, který už se 
běžně vytrácí.

Změny ve vývozu domovního odpadu 
a umístění nádob na odpad separovaný

Od ledna dozná změn vývoz 
komunálního dopadu. Navýšené 
ceny nás přiměly k  následujícímu 
opatření. Vývoz komunálního od-
padu bude co čtrnáct dnů místo 
dosavadního týdenního cyklu. 

Přes letní měsíce (červen, červe-
nec a srpen) bude vývoz týdenní a od 

září opět čtrnáctidenní. Ušetříme tak 
měsíčně dva svozy, což není pro naši 
obec malá částka. Podle dlouhodo-
bých šetření nejsou nádoby za jeden 
týden zcela plné a čtrnáctidenní cyk-
lus bez problému zvládneme. 

Další změnou bude přemístění 
velkých 1100 litrových nádob na plast 

a papír do areálu čistírny odpadních 
vod. Důvodem pro změnu je fakt, že 
do těchto „velkých modrých a  žlu-
tých kontejnerů“ někteří odhazují 
vše, co se jim doma nehodí. Nejed-
nou jsme v  nich řešili stavební suť, 
nebezpečné odpady a znehodnoce-
ný papír i plast, který se nerecykluje 
a  spoustu dalších „lahůdek“. Každá 
domácnost má možnost si od obce 
vyzvednout 120 litrové nádoby na 
papír, plast i bioodpad a drtivá větši-
na už je máme a s úspěchem použí-
váme několik let. Pokud budeme mít 
větší množství plastu nebo papíru 
k  vývozu, tak v  předem určené dny 
a  hodiny je můžeme vyvézt a  uložit 
na jednom místě a to pod dohledem 
našeho pracovníka. Dvě místa, kde 
velké nádoby zůstanou, jsou bytovky 
a paneláky. O termínu převozu a ote-
vírací době vás budeme včas infor-
movat.
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Co se děje ve škole a školce ZPRAV      DAJ

Něco málo ze 
života naší školy 

Čas běží jako voda, než jsme se 
stihli otočit, byl tu prosinec a za námi 
podstatná část prvního pololetí. 

To, že jsme ani nevnímali jednotli-
vé měsíce školního roku, může souviset 
i s řadou akcí, které na naší škole proběh-
ly. Přestože aktivit byla spousta, výcho-
vu a vzdělání našich žáků vnímáme jako 
naše nejdůležitější poslání. Právě různé 
akce přispívají k  dobrým vztahům mezi 
školou a žáky, ale samozřejmě i mezi žáky 
navzájem. 

Koncem měsíce září naši osmáci 
a  deváťáci změřili síly s  ostatními ško-
lami na závodech dračích lodí, k  dobré-
mu výkonu jim určitě pomohla podpora 
ostatních spolužáků druhého stupně.  
Podzimní dny si zpříjemnili děti z Mateř-
ské školy Vrbovec a žáci prvního stupně 
vystoupením hudební skupiny MARBO, 
zopakovali si základy hudební teorie, ne-
chybělo ani společné zpívání a tanec. 

Na školním parlamentu přišli žáci 
s  nápadem zorganizovat halloweenský 
den ve škole, ideálně se pro tuto akci ho-
dil poslední den před podzimními prázd-
ninami. Děti vytvořily napříč ročníky 
strašidelné týmy, které plnily na osmi sta-
novištích nejrůznější úkoly, spolehlivými 
průvodci jim byli spolužáci z osmých tříd 
a  devátého ročníku. Děti byly oblečené 
ve strašidelných kostýmech, i  přestože 
nemá Halloween v  našich zemích příliš 
dlouhou tradici, zasoutěžili jsme si všich-
ni. Na stanovištích se mluvilo anglicky, 
zdobily se perníčky i  linecké cukroví, vy-
ráběly se různé dekorace, plnily se také 
úkoly založené na matematické i jazykové 
gramotnosti.  Na závěrečném hodnocení 
byli všichni úspěšní a moc spokojení.

Protože na naší škole nezapomíná-
me ani kulturu, naši nejmenší začali na-
vštěvovat divadelní představení v  rámci 
předplatného, jejich větší spolužáci zase 
jeli do Městského divadla v Brně na inter-
aktivní představení Splašené nůžky, kde 
v rámci divadelní hry pomohli odhalit vra-
ha. Po návratu nám ve škole líčili spoustu 
zážitků a  paní učitelka Pavla Bednářová 
musela slíbit, že na jaře zase pojedou. 

Žijeme také sportem, žáci druhých 
tříd, třetí a  čtvrté třídy zahájili plavecký 

výcvik. Své první zápasy mají v rámci PPO 
futsalové ligy SVČ Znojmo za sebou obě 
naše futsalová družstva (žáci 1. stupně 
a žáci 2. stupně), v jednotlivých zápasech 
se rozhodně neztratili a  Lukáš Juračka 
a Dominik Mrázek, kteří byli vyhlášeni nej-
lepšími hráči 1. dne futsalové ligy. 

Na různé akce byl bohatý i měsíc lis-
topad, nejdříve se vydali žáci deváté třídy 
na exkurzi do města Znojma, kterou tvo-
řila návštěva Azylového domu ve Znojmě 
a Burza škol na SOŠ Znojmo Dvořákova. 
Burza škol spolu s  dalšími aktivitami, 
k  nimž lze zařadit exkurze ve společ-
nostech Aditeg, Nevoga a návštěvy dnů 
otevřených dveří na Střední škole tech-
nické – Uhelné a na SOU a SOŠ SČMSD, 
Znojmo, s. r. o. SOU a SOŠ SČMSD, Znoj-
mo, s. r. o. Přímětická, mají pomoci našim 
deváťákům s  těžkým úkolem, kterým je 
volba střední školy nebo učebního oboru. 
V osmých a deváté třídě se tímto problé-
mem zabýváme, vysvětlujeme, navrhuje-
me různé možnosti, kde mohou naši žáci 
pokračovat ve studiu. Všechny detailní 
informace jim podává naše výchovná 
a kariérová poradkyně paní učitelka Len-
ka Štipčáková. 

Problematika Právního vědomí byla 
dalším tématem pro žáky deváté i  obou 
osmých tříd, kteří se během preventiv-
ních programů o  trestní odpovědnosti 
dětí a mladistvých, seznámili s tím, jakým 
způsobem pracuje Probační a  mediační 
služba. 

Při našem povídání o škole nesmíme 
zapomenout ani na žáky prvních tříd. 
Jsou to moc šikovní školáci, kteří už umí 
přečíst řadu písmen, a tak jim Živá abe-
ceda nestačí. Proto pro ně připravili je-
jich třídní učitelé Putování za slabikářem. 
Opět nám s organizací pomohli deváťáci. 

autoři článků a fotografií:
Galina Blahová, Pavla Bednářová

Děti ve skupinkách plnily úkoly, po jejichž 
splnění na ně čekala sladká odměna a vy-
toužený slabikář. To, že mají slabikář, zna-
mená, že definitivně nastoupily cestu ke 
vzdělání, které je bude provázet po celý 
život.

Blížila se doba adventu a s ní spojené 
rozsvěcení vánočního stromu ve Vrbovci, 
celou slavnostní akci svým vystoupením 
zahájily děti z pěveckého sboru pod ve-
dením paní učitelky Marie Černé a  pana 
učitele Tomáše Simka směsí vánočních 
písní a koled. Spolupracujeme i se Spol-
kem vrboveckých vinařů, kterým jsme 
letos pomohli s  výzdobou a  osvětlením 
Čertovských sklepů. Školní jídelna doda-
la čtyřlitrové láhve a žáci svoji šikovnost. 
Vyzdobili jsme 70 lahví, které pomáha-
ly návštěvníkům osvětlovat cestu. Naši 
žáci ve školní družině pod vedením paní 
vychovatelky Hany Jarmarové také kaž-
doročně vyrábí keramické plastiky s moti-
vem hroznové kozy pro jednotlivé vinaře.

5. prosince chodil Mikuláš s  čerty 
a anděly i u nás ve škole.  Skupina andělů 
a čertů v čele s Mikulášem prošla jednot-
livými třídami, nezapomněla ani na děti 
v mateřské škole. Hodné děti andělé od-
měnili sladkostmi, hříšníci slíbili čertům, 
že se polepší, tak i pro ně bylo připraveno 
něco sladkého. Máme rádi tradice a  do-
držování lidových zvyklostí patří k našim 
prioritám. Snažíme se v dětech probou-
zet lásku k lidovým zvykům a vysvětlovat 
jejich význam.

Měsíc prosinec byl v  plném proudu, 
když 15. 12. 2022 proběhlo na naší škole 
Vánoční tvoření, ze kterého si děti od-
nesly řadu krásných vánočních dekorací, 
nazdobené voňavé perníčky a  poslechly 
si vystoupení spolužáků ze sboru. Tímto 
krásně stráveným odpolednem jsme na-
stolili tu pravou vánoční atmosféru, která 
dýchla na každého návštěvníka jak z řad 
dětí, tak z řad rodičů a prarodičů.

Poslední týden před vánočními 
prázdninami byl ve znamení sportovních 
turnajů, výletů na adventní trhy a třídních 
besídek. Všem bylo jasné, že Vánoce jsou 
za dveřmi. 

Krásné vánoční svátky a  pohodu 
v  příštím roce přejí všichni zaměstnanci 
ZŠ a MŠ Vrbovec.
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Činnosti spolků ZPRAV      DAJ

DaR Vrbovec, z.s. (Děti a rodiče Vrbovec)
Odpočinkové léto skončilo a  my 

jsme se s  podzimem vrátili k  pří-
pravě akcí pro děti z Vrbovce a jeho 
okolí. Podařilo se nám zorganizovat 
dvě klubovny, Drakiádu, Večer světel 
a vypomohli jsme při přípravě dopisů 
Ježíškovi při rozsvěcování obecního 
vánočního stromečku. 

Jako první nás čekala říjnová 
klubovna. Tentokrát se nesla ve tvo-
řivém duchu a sešli jsme se opravdu 
v hojném počtu. Děti čekala jedno-
duchá výroba podzimního dráčka 
a  ježečka a  pro zájemce bylo na-
chystáno i  zdobení sklenic ubrous-
kovou technikou. Tím vznikla pěkná 
podzimní lucernička, kterou mohly 
děti rozsvítit při blížícím se Večeru 
světel. Klubovna se konala tradičně 
první středu v  měsíci, tedy 5. října, 
a hned v sobotu se děti měly mož-
nost s draky a podzimními aktivitami 
potkat znovu, tentokrát na Drakiádě. 
V minulém zpravodaji jsme vzpomí-
nali na loňskou bezvětrnou variantu 
a bohužel ani tentokrát se nám větru 
příliš nedostávalo. Děti se toho opět 
nezalekly a draky držely ve vzduchu 
zuby nehty. Kdo běžel, letěl. Na-
štěstí byla připravena i  jiná zábava, 
a  tak jsme si mohli vyrobit zvířátka 
z  kaštanů, zahrát si kaštanové piš-
kvorky, namalovat si křídového dra-
ka a za všechny úkoly sbírat razítka 
na speciální medaili. Po nasbírání 
správného počtu razítek si děti moh-
ly šáhnout do krabice pro sladkou 
odměnu. Tatínci mezitím rozdělali 
oheň a  připravili výborné brambory 
pečené v popelu, pro některé děti to 
byla první příležitost něco takového 
ochutnat.

autor článku: Eva Kubíková
foto: Eva Kubíková, Veronika Písařová

Aby toho nebylo v říjnu málo, tak 
v pátek 21. 10. se uskutečnil již tra-
diční Večer světel. Máme radost, že 
za uplynulá léta se tato akce stala 
možností se příjemně s dětmi projít, 
vyzdobit si okolí svých domů a po-
tkat se s  opravdu velkým množ-
stvím spoluobčanů. Ani letošek 
nebyl výjimkou a  účast byla oprav-
du rekordní. Vesnice krásně zářila, 
za zmínku rozhodně stojí výzdoba 
v zahradě Jana Nepomuckého, kte-
rou byli mnozí okouknout ještě ná-
sledující víkend i za denního světla. 
Opravdu bylo na co se dívat. Mnoho 
dětí, ale i dospělých, přišlo i v kostý-
mech a  novinkou letošního ročníku 
bylo malování dětí na obličeje. Na 
tvářích i  čelech je zdobili pavouci 
a pavučiny, v rukou lampiony a prů-
vod se opravdu táhl přes půl vesni-
ce. Tatínci opět zabodovali a připra-
vili výborné smažené brambory, čaj 
i svařené víno a úžasně se o všechny 

účastníky postarali.
První listopadová středa připadla 

na 2. 11. a  při přípravě jsme dlouho 
rozmýšleli nad tématem. Nakonec 
jsme využili příhodného data a vrh-
li jsme se na dušičkovou tematiku. 
Děti si společně s  rodiči mohly vy-
robit podzimní přírodní věnečky se 
svíčkou uprostřed a  ty jsme potom 
společně zanesli zapálit na hřbitov. 
Ten již zářil všemi různými lucerna-
mi a svíčkami a dětem se tam velmi 
líbilo. Své svícínky mohli dát na hrob 
někomu, na koho vzpomínají, nebo 
doprostřed hřbitova k hlavnímu kří-
ži. Nádherná podzimní atmosféra na 
nás všechny zapůsobila.

Poslední letošní akcí se stala 
Ježíškova pošta. Při rozsvěcování 
obecního vánočního stromečku se 
objevuje již pár let postava pošťáka, 
který dětem orazítkuje jejich dopisy. 
Ty potom děti mohou položit doma 
na parapet a čekat, jestli si je Ježí-
šek odnese. My dětem na této akci 
pomáháme s výzdobou jejich dopi-
sů a  obálek, aby psaní byla co nej-
krásnější. Jsme rádi, že po loňské 
chumelenici jsme se mohli opět vrá-
tit k venkovní variantě a že jsme se 
opět mohli potěšit i zpěvem školního 
sboru. Dopisů bylo napsáno oprav-
du hodně a věříme, že Ježíšek tato 
krásně zdobená psaní již vyzvedl 
a přání na nich uvedená splní. A my 
ze spolku Děti a rodiče Vrbovec vám 
všem, nejenom dětem, ale také je-
jich rodičům a  ostatním, přejeme 
krásné vánoční svátky a  doufáme, 
že se v  příštím roce zase společně 
potkáme.
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Činnosti spolků

Dobrý den vážení čtenáři, i my 
přidáváme pravidelné informace 
o našem klubu a jak se nám daři-
lo. 

V okresní soutěži mužů se nám 
v  podzimním kole podařilo vstřelit 
43 branek! Na druhou stranu v de-
fenzivě je co zlepšovat a  během 
celého kola trenér zkoušel různé 
obměny v sestavě. I tak na úvod je 
velmi slušný výsledek a  klukům se 
podařilo vybojovat 8 místo v tabul-
ce. Dobrou náladu v kabině to nijak 
nepoznamenalo a jedeme dál. Chci 
poděkovat celému týmu, trenérovi 
za přístup a snahu uhrát co nejlepší 
výsledek! Nyní už se soustředíme 
na jarní kolo a před tím zimní přípra-
vou připravujeme s trenéry setkání 
na téma doplnění týmu, jak se dále 
zlepšovat a jak hráčům dále posky-
tovat kvalitní zázemí a podporu. 

Naši žáci si vedli velmi dobře. 
Kluci vybojovali 4 místo. Nechali za 
sebou týmy jako, Tasovice, Miroslav 
a další! Na jarní kola budou dále při-
praveni pod vedením trenéra Pavla 
Kříže, tak jak je známe. Přípravky 
pod vedením Tomáše Štipčáka a Ka-
mila Rolníka jsou naplněny a  kluci 
se těší také na soutěžní kola.  Zimní 
příprava jak mládeže, tak dospělých 
je plánována hned po novém roce 

ZPRAV      DAJ

částečně v  tělocvičně i  venku. Na 
závěr roku se uskuteční již tradiční 
Silvestrovský fotbálek na umělce, 
čas bude ještě upřesněn na soci-
álních sítích i na našich stránkách. 
Všichni jste srdečně zváni na grog.

Dostavba a  vybavení interié-
ru na budově ve Vrbovci se chýlí 
ke konci a  podařilo vybavit jeden 
pokoj s  možností až 5 lůžek, inte-
riérové dveře v  celém patře, vyba-
vení sociálek a další. Zvenčí potom 
hotové zateplení včetně fasády. 
Zkraje příštího roku bychom chtěli 
realizovat veškeré revize, kolaudace 
a instalace druhého pokoje a vyba-

FK Aditeg Vrbovec Dyjákovičky

6

vení společenské místnosti. Údržba 
hřiště a  jeho zazimování proběh-
lo v  pořádku a  my už se těšíme až 
zjara zase kluci vyběhnou na hřiště. 
Dnes bych chtěl zvlášť poděkovat 
i ostatním členům výboru za pomoc 
při organizaci a vedení klubu, zvláš-
tě pak i  paní Elišce Bálkové za ve-
dení administrativy a pomoci při vy-
řizování dotací a dalších důležitých 
věcí. Děkuji a moc si toho vážím! Vá-
žení sportovní nadšenci, přeji Vám 
klidný závěr roku a do toho Nového 
pevné zdraví a pohodu. 

autor článku a fotografi í:
Marek Krnáč, Předseda FK

Vážení spoluobčané, v  pod-
zimních měsících naše jednotka 
zajistila jako obvykle sběr železa. 
Zajistila pravidelné odčerpávání 
prameniště v nové zástavbě. 

Tímto jsme, mimo běžnou údrž-
bu, prověřili svěřenou techniku 
a  prostředky JSDH, které při žád-
ném zásahu naštěstí nebylo nutné 
použít. V  zimním období, a  přede-
vším během svátečního období, se 
budeme podílet na “Zpívání u stro-
mečku”. Druhý svátek vánoční se 
budeme těšit na tradiční „Okénka“ 
a v závěru roku dohlédneme na tep-
lo ohně při silvestrovském výšlapu. 
Zimní měsíce využijeme k  údržbě 
techniky a naší svépomocí dostane 
nový kabát přívěsný vozík, který po-
třebuje nový lak a nápis příslušnosti 
k JSDH Vrbovec.

Příští rok čeká některé členy jed-

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Vrbovec

notky školení velitelů a  celou jed-
notku JSDH Vrbovec samozřejmě 
všechny akce obce i místních spol-
ků, kde bude naše pomoc potřeba.

Všem občanům obce jménem 

naší jednotky přeji krásné prožití vá-
nočních svátků a úspěšný vstup do 
nového roku 2023.

autor článku a fotografi e:
Jan Mihálík, velitel JSDH Vrbovec
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Drakiáda 
a malé podzimní 
tvoření

V  sobotu 1. října jsme odpo-
ledne strávili pouštěním draků 
na kopci nad vesnicí. 

Díky větrnému počasí mohli do 
výšin vzlétnout nejrůznější draci. 
Draky pouštěli děti i  dospělí. Po 
ukončení drakiády si děti vytvo-
řily u  KD zvířátka z  předchystané 
kreativní sady. Odpoledne jsme již 
tradičně zakončili opékáním špe-
káčků u táboráku.

Sobotní podvečer (29. října) 
patřil dýním. Děti si vyřezaly 
dýňová strašidýlka, která nám 
ozdobila prostor před KD. 

Po malé ochutnávce (nejen 
dýňových specialit) jsme se se 
setměním vydali na lampionový 
průvod. V  tmavých ulicích nád-

Akce v Hnízdě ZPRAV      DAJ
7

31. 12. 2022 
Silvestrovský výšlap

18. 2. 2023 
Masopust

Plánované akce 
v Hnízdě

Halloween

Podzimní 
procházka

V  sobotu 5. listopadu jsme se 
vydali na průzkum Ječmeniště. 
Stejně jako na jaře se nás ujala paní 
Hegerová, které děkujeme za její 
čas. Procházka byla bohatá na ki-
lometry v nohách i na spoustu no-
vých informací. Od paní Hegerové 
jsme se dozvěděli zajímavosti z his-
torie Ječmeniště a z bohaté přírody, 
která nás v tomto místě obklopuje.

Ve středu 16. listopadu jsme 
započali vánoční přípravy. KD byl 
provoněn vůní vánočního cukro-
ví. Děti napekly vanilkové rohlíč-
ky, linecké cukroví a perníčky. 

Vytvořily krásné ozdoby, kterými 
nazdobily vánoční stromeček u za-
stávky. Kdo chtěl, mohl si vytvořit 
vánoční svícen. Ozdobit si ho podle 
vlastní fantazie a odnést domů.

Vánoční pečení a tvoření

V  sobotu 26. listopadu jsme 
společně přivítali vánoční čas. 
Rozsvítili jsme vánoční strome-
ček a zapálili první svíčku na ad-
ventním věnci. 

Před samotným rozsvícením 
nám děti z Hnízda zazpívaly koledy 
za doprovodu fléten. K  ochutná-
ní bylo cukroví, které pekly děti při 
společném vánočním pečení a  do 
hrníčku na zahřátí byl teplý nápoj. 
Každou další adventní neděli se se-
jdeme v  17. hodin u  KD a  zapálíme 
společně další svíčku na věnci.

Rozsvícení vánočního stromečku

herně vynikal každý rozsvícený 
lampión a  každý haloweensky 
nazdobený dům. Děkujeme všem, 
kteří se do výzdoby a  osvětlení 
svých domů zapojili a pomohli tak 
vytvořit nevšední podzimní at-
mosféru a velký zážitek nejen pro 
děti.

autor článků a fotografií: Alena Klásková
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Vinobraní s Hroznovou kozou
Také letos zaplnilo podzimní 

vinobraní sklepní ulici návštěv-
níky, kteří se do Vrbovce sjeli do-
slova ze všech koutů republiky, 
aby spolu s námi oslavili ukonče-
ní sklizně hroznů. 

Tentokrát obsadili nejen všech-
ny ubytovací kapacity v obci i okolí, 
ale  navíc se parkoviště u koupaliště 
proměnilo v  karavanové městečko. 
Nebylo tedy divu, že již na začátku 
programu, když průvod procházel 
sklepní ulicí, byla plná lidí. Věříme, 
že se všichni dobře bavili nejen 
u  úvodního programu s  lisováním 
posledního koše úrody, ale také ve 
všech 26 otevřených sklepech, se 
všemi muzikami, i  dalšími  účinku-
jícími. Zahrát a zazpívat letos přijeli 
Lucrecia Borgia, Mužáci z Hodonic, 
cimbálové muziky Jožky Šťastného, 
Dyjavan a  Tája, uskupení Po Kalíš-
ku Band a  PJ Band a  kapela Horal 
a  Bombarďáci. O  doprovodný pro-
gram se postaralo také uskupení 

Vrboveckých „národních umělců“ 
v  rolích obecní rady s doprovodem 
a  Spolek přátel Hroznové kozy ze 
Znojma. Zapojila se také Hospo-
da U  mastnýho pupka se speciální 
nabídkou na jídelním lístku a veče-
rem s hudbou. Věřili byste, že všech 
dohromady, co zajišťovali program 
a  zdárných chod akce, bylo něco 
málo přes sto a  dalších nejméně 

Čertovské koštování

Letos poprvé otevřeli vinaři 
dveře svých sklepů v zimě. 14 vá-
nočně nazdobených, skořicí, va-
nilkou a  hřebíčkem provoněných, 
a ohněm prohřátých sklepů se tě-
šilo na návštěvníky. 

Těch přišlo spíš méně, jak tomu 
u prvních ročníků bývá, ale o to více 

času a prostoru jim vinaři mohli dát. 
Nabízeli po 5 vzorcích vína, mno-
zí také svařák, grog čaj nebo kávu 
a  pak spoustu perníčků, vánoční-
ho cukroví, klobásek, uzené maso 
nebo zabíjačkové výrobky. A  mezi 
nimi se proplétalo 18 čertů. Byli ve-
selí, bouchalo to kolem nich, jiskřilo 

sto pracovalo jako pomocníci vi-
nařům ve sklepech? No není divu, 
když návštěvnost se již blíží 2000 
osob. Chtěli bychom tedy ještě jed-
nou poděkovat všem, kteří se jak-
koli podílejí na organizaci této akce. 
Především díky nim se  drží na špici 
nejnavštěvovanější a  stále oblíbe-
nější mezi všemi, které se v průbě-
hu roku v obci konají. 

autor článků a fotografií: 
Veronika Písařová

se, smrdělo kouřem a  sírou. Zkrátka 
čertovské koštování. Necháme se 
překvapit, zda si tato akce najde ces-
tu do pravidelného kalendáře či niko-
li. Rozhodně však stála za návštěvu, 
veselo tam totiž bylo nebývale.
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Akce ve Vrbovci

Sousedské Vánoce

Krásným odpolednem jsme 
zahájili letošní advent. Pošťák 
orazítkoval snad všechny dopisy 
Ježíškovi, děti ze školy nás vá-
nočně naladily svým pěveckým 
vystoupením. 

Společně jsme vypili čaj i  sva-
řák do poslední kapky, rozsvítili 
stromeček a užili si ohromující oh-
ňostroj. Velký dík patří především 

naší základní škole, sdružení Děti 
a  rodiče a  pak také speciálně Da-
vidu Kubíkovi, kteří připravili pro-
gram celé akce.

Také Mikulášská nadílka se po-
vedla. Oči dětí zářily jako jiskřičky, 
když jim mikulášské skupiny roz-
nášely více než 150 balíčků dobrot. 
I tady musíme vyslovit velké podě-
kování všem „účinkujícím“, kteří se 

zapojili, aby byla tradice naplněna 
a mikulášský večer proběhl, tak jak 
bývalo zvykem. Aby za všemi dětmi 
přišel Mikuláš až k  nim domů, po-
chválil je a odměnil sladkostmi.

Těší nás, že adventní věnec, 
který je letos poprvé součástí vá-
noční výzdoby u kostela, „žije“. Při 
nedělní procházce okolo ho roz-
svěcujete (při odchodu zase zhasí-
náte), v nedělní podvečery se u něj 
scházejí Děti a  rodiče, aby si spo-
lečně zazpívali pár koled. 

Vloni vznikl spontánní nápad, 
přivézt Betlémské světlo také do 
Vrbovce a  ve vánočně vyzdobené 
Zahradě u sv. Jana Nepomuckého 
jej vystavit. Bylo to příjemné krát-
ké setkání a  tak bychom ho rádi 
zopakovali i  letos. Vezměte si tedy 
lucerničku a udělejte si 23. prosin-
ce procházku mezi 17.00 a  18.00 
hodinou okolo, abyste si Betlémské 
světlo přinesli domů.

Už nyní se těšíme na nadcháze-
jící akce, tak jak je léta už známe. Na 
Zpívání u  stromečku, Štěpánskou 
koledu okolo vánočních okýnek, 
Silvestrovský výšlap a  Tříkrálový 
koncert v kostele.  Jen musíme při-
pomenout, že všechny vrbovecké 
hrnky už jsou prodány, proto si na 
nadcházející akce vezměte vlastní, 
ať nemusíme používat ty plastové. 
Na příští rok necháme samozřejmě 
vyrobit hrnky nové. 

Přejeme všem požehnané Vá-
noce, mnoho radosti z  chvil trá-
vených s rodinou i přáteli a přede-
vším pevné zdraví a  hodně štěstí 
v novém roce.

Zájezd do Vídně

10. prosince uspořádala naše 
obec zájezd do adventní Vídně. 
Využili jsme servisu a  zkuše-
ností  agentury Moravian Tours 
a  vyjeli ráno do hlavního města 
Rakouska ze znojemského ná-
draží. 

Naše téměř třicetičlenná sku-
pina dostala průvodce, který nás 
velmi erudovaně provedl po třech 
vánočních trzích. Několikrát jsme 
se po cestě zastavili u  význam-
ných staveb a náměstí a vyslechli 

v  krátkosti mnoho zajímavých in-
formací. Trhy byly plné krásného 
vánočního zboží, spousty lokálních 
dobrot, voňavého punče a  sálala 
z nich opravdu vánoční atmosféra. 
Příjemně unavení po celodenním 
výletu jsme v  pořádku přijeli vla-
kem zpět do Znojma. Po cestě jsme 
se shodli, jak je to tím vlakem vlast-
ně skvělé a jak je Vídeň blízko.

autor článku: Veronika Písařová, foto: 
Veronika Písařová, Ladislava Kejíková

autor článku a fotografie: 
Ivana Kropáčková
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autor článků a fotografií: Jiří Písař
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Na konci roku odcházejí do 
předčasného důchodu dva naši 
pracovníci. Po patnácti letech 
Dušan Mrázek a  po čtyřech le-
tech Miroslav Charvát. 

Oba pracovali na úseku veřejné 
zeleně a nejen té. Instalace nových 
laviček, odpadkových košů, růz-
ných informačních tabulí, ale i třeba 
ozdobení vánočního stromu, stav-
ba velkých stanů na různé obecní 
oslavy, rozvoz stolů a  lavic a  pak 
také následný úklid, drobné zednic-
ké opravy, údržba letního koupaliště 
a spoustu dalších prací, které si ani 
neuvědomíme. Tak to je malý výčet 
toho, co takový obecní zaměst-
nanec pro Vrbovec provádí. Kluci, 
děkujeme! Na uvolněná místa jsme 
vyhlásili výběrové řízení a  z  ucha-
zečů o zaměstnání vybrali prozatím 
jen jednoho zájemce, který by na-
stoupil od března přístího roku.

Dušan a Mirek

Připravujeme studii úpravy 
veřejné plochy na bytovkách 

Jak už jsem psal v podzimním 
zpravodaji, obec směnou pozem-
ků získala do majetku pozemek 
mezi bytovkami směrem na Na-
čeratice.

Jak s  daným pozemkem nalo-

žit, co zde vybudovat, jaké dřeviny 
vysadit a  jaké ne, tak o  tom bude-
me diskutovat na místě samém 
společně s  paní Lucií Langovou, 
krajinářskou architektkou, z  ateli-
eru GAIA. Přijďte tedy vyslovit svůj 

názor a představu a můžete tak být 
součásti vzniku nového veřejného 
prostoru. Jelikož bychom se chtěli 
potkat všichni někdy přes víkend, 
tak datum schůzky na místě samém 
zveřejníme později.
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Svoz odpadů 2023
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23. 12. 2022 / od 17.00 h.
Betlémské světlo v Zahradě

25. 12. 2022 / od 17.00 h.
Zpívání u stromečku

26. 12. 2022 / od 17.00 h.
Štěpánská koleda

31. 12. 2022 / od 10.00 h.
Silvestrovský výšlap

7. 1. 2023
Tříkrálová sbírka

8. 1. 2023 / od 16.00 h.
Tříkrálový koncert

11. 2. 2023
Pohádkový Vrbovec 

18. 2. 2023 
Masopust

18. 3. 2023 
Ukliďme si Česko

25. 3. 2023 
Setkání seniorů

Kalendárium
aneb co nás čeká

Zprávy obecního úřadu - zpravodaj obcí Vrbovec a  Hnízdo - periodický tisk 
územního samosprávného celku. Vydává Obec Vrbovec, Vrbovec 146, 671 24, 
e-mail: podatelna@obec-vrbovec.cz , IČ 00293831, četnost vydávání: 4x ročně, místo 
vydávání: Vrbovec a Hnízdo, číslo: 4/2022, datum vydání: 16. 12. 2022, počet výtisků: 
450 ks, evidenční číslo: MK ČR E 23515. Veškeré podněty, názory a připomínky můžete 
zasílat na e-mail: podatelna@obec-vrbovec.cz Redakce: Jiří Písař, Petr Čech, Veronika 
Písařová, grafická úprava: Jiří Fiala, tisk: Tiskárna Znojmo.

Otevírací doby, kontakty, informace:
Obecní úřad Vrbovec
Vrbovec 146, 671 24 Vrbovec
Pokladní hodiny:
Po, St - 08.00 - 17.00 hod.
Tel: 515 230 183
E-mail: podatelna@obec-vrbovec.cz

Knihovna (přízemí OÚ Vrbovec)
Zapůjčení knih zdarma
Přístup k internetu zdarma
Otevřeno:
každé pondělí 16.00 - 18.00 hod.
Tel.: 515 230 183

80 let – Ludmila Dušková
85 let – Růžena Mrázková
92 let – Marie Procházková
93 let – Terezie Bálková

Životní jubilea

Narodily se tyto děti:
Sofie Bureš
Lukáš Smrčka
Sofie Tenklová
Jiří Vymětal
Natálie Wimmerová
Patrik Zifčák
Michael Čech

Narození a úmrtí

Rozloučili jsme se
s těmito sousedy:
Zdeněk Habrdle Posledním pracovním dnem letošního roku bude středa 21. prosince. Po No-

vém roce bude obecní úřad otevřen od pondělí 2. ledna. Poplatky za komu-
nální odpad, psy a podobně začneme přijímat až od února. Připomínáme, že 
úhrada je možná i platební kartou, nebo bankovním převodem.

Uzavření obecního úřadu

S novým rokem se mění otevírací doba naší knihovny. Nově můžete na-
vštívit obecní knihovnu každé pondělí v čase od 16.00 do 18.00 hodin. 
Takže až příště půjdete na poštu, můžete to spojit s návštěvou knihovny. 
Sortiment knih se pravidelně obměňuje a stále tak máte možnost si vybrat 
skvělé literární kousky. Zapůjčení knih je zdarma.

Změna otevírací doby knihovny

Vážení přátelé, drazí pacienti, 
v  roce 1979 jsem nastoupil do vaší 
obce jako mladý praktický lékař 
a nyní mne čeká se s vámi rozloučit. 
Ano, celých 44 roků jsem se snažil 
vám pomáhat ve vašich nemocech 

Osobní dopis praktického lékaře MUDr. Hulána 
a problémech a za tu dobu jsem si 
snad získal řadu přátel a kamarádů. 
Společně jsme prožívali někdy lep-
ší, někdy horší chvíle, ale takový je 
život. Do nově přebudované ordina-
ce ve Vrbovci se již nebudu vracet. 
Ještě nějakou dobu budu ordino-
vat pouze  v Šatově a potom půjdu 
do důchodu. Věřte, po tak dlouhé 
době to pro mne není lehká situace, 
ale každý si ji musíme prožít. Děkuji 
vám za přízeň kterou jste mi proje-
vovali, budu na ni vždycky vzpomí-
nat. Přeji vám hodně štěstí v dalším 
životě, hlavně hodně zdraví a věřím, 
že zachováte přízeň mé dceři MUDr. 

Ve dnech 13. a 14. ledna si bude-
me volit nového prezidenta České 
republiky. Volební místa budou stej-
ná, jako vždy. Jedno ve Vrbovci na 
obecním úřadu a druhé v Hnízdě ve 

Volba prezidenta republiky
víceúčelovém zařízení. Volební lístky 
s danými kandidáty vám budou do-
dány do vašich poštovních schrá-
nek. V  den voleb si nezapomeňte 
vzít s sebou platný občanský průkaz.

Dobešové jako pokračovatelce naší 
práce. Děkuji ještě jednou a  všem 
přeji vše nejlepší.

Váš MUDr. Karel Hulán
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